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Kalendář akcí

6. 4.  8.30 – Ukliďme Poříčany - úklid 
obce a okolí 
7. 4. 13.30 – Valná hromada SK 
Poříčany
30. 4. 17.00 – Pálení čarodějnic - hřiště
2. 5. – Zápis do mateřské školy
11. 5. – Svoz nebezpečného odpadu (více 
na str. 2-3)
18. 5. – Staročeské máje
24. 5. – Noc kostelů
24. 5. – 25. 5. – Volby do Evropského 
parlamentu
1. 6.  – Dětský den

Vážení čtenáři Posla,
s  přicházejícím jarem najdete ve schránkách letošní první číslo. 
Máme za sebou plesovou sezónu s  vydařeným mysliveckým 
i hasičským bálem a dětským maškarním a už plánujeme a těšíme 
se na venkovní akce, které nás čekají.  Tou první je už tuto sobotu 
společný úklid, na který vás srdečně zveme a těšíme se na hojnou 
účast. Přijďte nám pomoct - má to smysl!
Začátek roku je na obecním úřadě pokaždé ve znamení  účetních 
závěrek a  inventury. Dobrou zprávou je, že jsme loňský rok 
zakončili s  přebytkem přesahujícím 6,8 mil. Kč.  Tyto prostředky 
jsou určeny na financování velkých investičních akcí, které nás 
letos čekají. Asi tou největší stavbou letos bude dokončení  
rekonstrukce čistírny odpadních vod a kanalizace v  jižní části 
obce, která začala minulý týden v  ul. Na Záhabří a jejímž 
investorem je VaK Nymburk. Zásah do místních i krajských 
komunikací s  sebou vždy přináší dopravní omezení, proto 
prosíme o trpělivost. Hotovo by mělo být do podzimu. 
Na začátku dubna bude zahájena i výstavba přechodu u benzínové 
pumpy, naopak dokončeny budou práce na křižovatce U Hroudů. 
Z  těch ostatních nás čeká zateplení staré mateřské školy, která 
začne v květnu, výstavba chodníků v  ulicích Kounická 
a V  Průhonu a v  druhé polovině roku snad i dostavba kanalizace 
v  ulicích Za Vrcholem a Větrná.  
Tak nám (a sobě) držte palce, ať vše běží bez větších zádrhelů 
a zdržení.

Hezké jaro,
                                                                 Hanka Teršová 
                                                                  starostka obce

Posezení s  dechovkou
Letošní jarní posezení jsme 
pojali trochu netradičně. 
Konalo se v  sokolovně a k  
tanci a poslechu nám zahrála 
Polabská Blaťanka. Tradiční 
dechová kapela zahrála 
známé melodie a přidala 
i historky ze svých 
vystoupení. Nechybělo ani 
malé občerstvení a tak 
všichni, kdo přišli, strávili 

příjemné předposlední březnové odpoledne.  V  duchu lidových 
tradic se neslo i vystoupení, kterým  program zpestřili nejmladší 
tanečníci Staročeských májů. Děti z  naší základní školy ve věku 
mezi 8 a 14 lety nacvičují Staročeskou besedu pod vedením Věry 
Jíchové a Lenky Hedrlínové teprve od ledna. Jejich vystoupení 
bylo úžasné a sklidilo zasloužený obdiv všech přítomných. 
Chválili je i muzikanti z  kapely a myslím, že i dříve narození, 
kteří Staročeské máje dost možná také tancovali, rádi 
zavzpomínali na mládí. Klobouk dolů.

Vážení příznivci poříčanských hasičů 
a Staročeských májů,v květnu by měly, jako 
každé dva roky, proběhnout Máje. Jejich 
konání je bohužel pro letošní rok v ohrožení, 
protože nám chybí tanečníci. Zatím pilně 
nacvičují děti, hlavní roli celé slavnosti by ale 
měla hrát mládež na prahu dospělosti (cca 15 
-25 let). Tanečníků v této věkové skupině 

máme však bohužel 
zoufale málo.  
Pokud nechceme 
přijít o mnohaletou 
tradici naší rodné 
obce, přijďte nás 
podpořit a Máje 

s námi secvičit, ať zůstanou tradicí i pro další 
generace!!!  
Tréninky se konají každou neděli od 14.00 
hod, v sále hospody U Hroudů. Přivítáme 
i přespolní tanečníky, a pokud tančit neumíte, 
nevadí, naučíme vás to?. Více informací na 
tel. č. 606831195.
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Hledáme zájemce o účast ve volební komisi pro 
volby do Evropského parlamentu 
(pátek 24.5. – sobota 25.5.). Min. odměna 1800,- Kč. 
Hledáme zaměstnance „technických služeb“ do 
stálého pracovního poměru. 
Podmínkou je dobrý zdravotní stav, fyzická zdatnost, 
řidičské oprávnění min. sk. B. Náplň práce zahrnuje 
údržbu zeleně (práce s motorovou pilou, křovinořezem, 
apod.), úklid a údržbu obce, drobné stavební práce, aj.
Více informací na tel.: 321  695  351 nebo 775 763  800
Přeložka nadzemního vedení ČEZ – ul. 
Českobrodská a V  Průhonu
Od zhotovitele stavby, společnosti Elmoz Czech s.r.o., 
jsme získali aktuální informaci, že stavební práce 
spojené s  uložením nadzemního vedení v  ul. 
Českobrodská a V  Průhonu do země budou zahájeny   
na přelomu května a června. Vlastníci dotčených 
nemovitostí budou v  předstihu informováni 
oznamovacím dopisem s  podrobnějšími informacemi, 
ve kterém budou mimojiné vyzváni k  poskytnutí svých 
kontaktních údajů (ideálně telefonního čísla) zhotoviteli 
stavby. Tento kontakt výrazně usnadní a urychlí 
komunikaci mezi vámi a zhotovitelem! 
Znečištění Šembery

V  noci na 3. března opět 
došlo k  silnému znečištění 
Šembery. Je pravděpodobné, 
že se jedná o průmyslové 
znečištění z  některé 
z  provozoven výše na toku.  
Pokud budete svědky takové 
události, volejte 
bezodkladně policii a pro 
jistotu odeberte vzorek 
vody do čisté sklenice, 
abychom ho mohli poslat na 
laboratorní rozbor, který by 
pomohl s  dopadením viníka. 

Posílení signálu O2
Podle aktuálních informací od společnosti O2 dojde 
k  slibovanému posílení signálu koncem měsíce dubna. 
Hřbitov – třídíme odpad!!!
Na hřbitově jsou nově vymezena oddělená místa na 
ukládání bioodpadu a směsného odpadu. Žádáme vás 
o vytřídění rostlinných a dřevitých zbytků na místo 
k  tomu určené, abychom za tento odpad zbytečně 
neplatili skládkovné. 
Areál SK Poříčany
Sportovní klub Poříčany oznamuje, že počínaje dubnem 
bude areál uzavřen pro volný přístup veřejnosti. 
Otevřeno bude v  době, kdy je otevřena hospoda, a při 
sportovních utkáních a jiných akcí SK. Pokud si chcete 
mimo tento čas jít zahrát na multifunkční hřiště, klíč 
bude k  vyzvednutí na obecním úřadu (ve všední dny) 
nebo po dohodě u správce areálu SK tel.:723 980 854.

Informace		k		rekonstrukci	železniční		trati		
„Velim	–	Poříčany,	BC“	

Investor Správa železniční dopravní cesty, s.o. (SŽDC, 
s.o.) připravuje novou drážní stavbu „Velim – Poříčany, 
BC“. Projekční přípravu této stavby ke stavebnímu řízení 
a následné realizaci zajišťuje společnost „SP + 
SEU_VelPo_DSP“ , jejímž správcem je firma SUDOP 
PRAHA a.s..
Připravovaná stavba leží na území okresů Kolín 
a Nymburk, konkrétně se dotýká katastrálních území 
Velim, Cerhenice, Dobřichov, Pečky, Velké Chvalovice, 
Tatce, Hořany u Poříčan a Poříčany. Stavba bude probíhat 
na trati Kolín – Praha, v úseku Velim – Poříčany.
Předmětem stavby jsou dílčí úpravy ve stanici Velim 
(úprava stávajícího podchodu a doplnění nových výtahů), 
dále dva traťové úseky Velim-Pečky a Pečky-Poříčany, 
spolu se stanicí Poříčany. Stanice Pečky ležící v tomto 
úseku není součástí stavby. V  rámci stavby se v  
traťových úsecích dále řeší i stávající zastávky Cerhenice 
a Tatce, spolu s  novými odbočkami Cerhenice a Tatce.
Stanice Poříčany, spolu s  oběma traťovými úseky prošla 
modernizací v  devadesátých letech minulého století. 
Vzhledem k  značnému provoznímu zatížení a 
technologickému vývoji je nezbytné nyní přistoupit
ke komplexní obnově vyžilých a dosluhujících 
technologických zařízení a stavebních částí, spolu
s  úpravou kolejiště celé stanice. Navržené řešení stavby 
navazuje na již dříve realizované dílčí drážní stavby, 
nejnověji v  loňském roce na dokončenou stavbu 
„Rekonstrukce nástupišť a zřízení bezbariérových 
přístupů v žst. Poříčany“.
V  rámci této nové drážní stavby dojde k  úpravě, resp. 
náhradě prakticky kompletního kolejiště stanice, bude 
upraveno, resp. prodlouženo nové nástupiště u výpravní 
budovy, včetně prodloužení a zapojení přilehlé staniční 
koleje. V  celé stanici bude rekonstruováno 
zabezpečovací zařízení, trakční vedení, rozvody elektro 
i dalších sítí a podobně. Ve stanici dojde k  rekonstrukci 
vybraných mostů - podchodu pro pěší nedaleko 
restaurace U Hroudů a mostu přes místní komunikaci 
u Sokolovny. 
V  neposlední řadě dojde k  úpravám stávajících 
protihlukových zdí podél kolejiště celé stanice, což 
reprezentuje výměnu pohltivého absorbéru hluku ze 
strany přivrácené kolejišti. Rozsah protihlukových stěn 
se nebude měnit s  ohledem na výsledky provedené 
akustické studie.
V  letošním roce by měla být dokončena dokumentace 
ke stavebnímu řízení, vydáno stavební povolení, spolu 
s uzavřením soutěže na zhotovitele stavby tak, aby bylo 
možno zahájit realizaci v  počátku příštího roku. K  
připravované stavbě proběhlo ve středu 27. března 
veřejné setkání s  občany Poříčan, kde došlo k seznámení 
veřejnosti s  touto stavbou a byl prostor pro případné 
dotazy a diskuzi. 
Ing. Miloš Krameš, HIP stavby, SUDOP PRAHA a.s.

KRÁTCE  Z OBCE
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ODPADY, PSI A POPLATKY
Asi všichni jste zaznamenali navýšení poplatků za psy a odpady 
v  letošním roce. Je nám jasné, že zvyšování poplatků není nic, 
co byste vítali, ale doufáme, že toto opatření pochopíte. 
Navýšení souvisí s  rostoucími náklady na úklid a likvidaci 
exkrementů a odpadů. 
Z  poplatků za psy v  prvním pololetí letošního roku pořídíme 
vysavač na psí exkrementy, rozšíříme síť odpadkových košů 
a přibydou držáky s  pytlíky. A také informativní cedulky
v  místech, kde je venčení psů zakázáno. Každý pejskař si navíc 
bude  moci na obecním úřadě počínaje červnem vyzvednout 
balení sáčků.  
Už jsme tomuto tématu v  Poslu věnovali několik článků, výzev 
a upozornění, situace se však nijak zvlášť nelepší.  Nejčastější 
stížnosti dostáváme na venčení psů v  areálu fotbalového hřiště, 
na travnatých plochách podél Šembery, mezi bytovkami, 
na malém hřišti a okolo koupaliště. Zkrátka všude tam, kde 
rozsáhlejší zatravněné plochy umožní pejska pustit „na volno“, 
nechat ho proběhnout, vykonat potřebu … Na ta samá místa ale 
chodí lidé na procházku, děti si hrát, někdo ty travnaté plochy 
seká. A na ty všechny pak čeká nepříjemný, zapáchající 
„zážitek“. Stejně tak nepochopitelné je, že někdo jde s pejskem 
na procházku a nejenže ho nechá  vykonat potřebu někomu 
přímo pod okny, ale ani po něm neuklidí. Kapitola sama o sobě 
je pak bezohlednost  lidí, kteří se psem chodí na zaplocené 
dětské hřiště. Zkuste si občas představit, že by to bylo vaše okno,  
váš trávník, vaše sekačka nebo vaše dítě či vnouče, které se bude 
batolit na pejsky znečištěné trávě …
Na to, že v  souvislosti s  navýšením skládkovného bude muset 
dojít k navýšení  poplatku za odpady, jsme upozorňovali už 
v  loňském roce. Aby však to navýšení tolik „nebolelo“ 
připravujeme úpravu nakládání s  odpady, která má za cíl snížit 
podíl směsného odpadu, který končí na skládce. Protože právě 
jeho cena se bude dále zvyšovat.  Na svém zasedání v  lednu 
2019 zastupitelstvo odsouhlasilo nový koncept odpadového 
hospodářství, který plánujeme zavést.  Cílem je umožnit vám 
plnění vaší zákonné povinnosti, což je třídit odpad  a zároveň 
udržet ceny na co nejnižší úrovni, protože čím méně zaplatíme, 
tím nižší budou poplatky pro vás.  
Hlavní změnou oproti stávajícímu stavu bude zavedení 
14-denního svozu komunálního odpadu. Je to praxe, která se 
osvědčila v  mnoha městech a obcích v  okolí.  Čtyřčlenná 
rodina, která třídí, vyprodukuje za týden max. 1/3 -1/2 popelnice 
o objemu 120 l. Výjimkou jsou pouze domácnosti, kde se topí 
uhlím a do popelnic je třeba dávat popel. Proto nebudeme 
omezovat ani velikost popelnice, ani počet nádob. Pokud bude 
někdo chtít 3 nádoby o objemu 240 l, ať je má, ale je vlastně 
záhadou, čím je plní. 
Další podstatnou změnou bude zavedení celoročního 14-
denního svozu  kompostovatelného odpadu v  hnědých 
popelnicích. Ty budou povinné pro každou domácnost, protože 
do nich patří většina odpadu z  kuchyně, který teď z  velké 
většiny končí právě ve směsném odpadu. Jeho podíl se odhaduje 
na cca 40 – 60% celkové váhy odpadu. V  reálných číslech 
mluvíme o cca 200 t odpadu, který končí na skládce a platíme za 
něj cca 1000 Kč/tunu, v  budoucnu se mluví až o trojnásobku. 
Místo toho bychom za něj mohli platit 200 Kč, tedy 5x méně. To 
je rozdíl 100 Kč na osobu a rok – při současných cenách!
Na základě dobrých zkušeností z  jiných obcí jsme se dále 
rozhodli zavést tzv. door-to –door svoz plastů a papíru. Každá 
domácnost dostane svoji žlutou a modrou popelnici, které se 
budou svážet 1x 14 dní, respektive 1 x měsíc (tyto lhůty se 
budou dle potřeby upravovat). Už tedy nebudete muset 
nosit/vozit plasty a papír ke kontejnerům. Jímá vás hrůza, když si 
pomyslíte, kam dáte 4 nádoby? Tu hnědou na bio dostanete 
povinně. Ty další budou zatím na bázi dobrovolnosti, protože 
sběrná hnízda budou prozatím zachována.
V praxi to bude znamenat, že jeden týden se bude svážet směsný 

odpad a druhý týden bio – hnědé popelnice.  Protože je nám 
jasné, že do hnědých popelnic se nevejde všechen zahradní 
odpad, který jste doposud dávali do pytlů, zůstane pytlový svoz 
částečně zachován.  Bude probíhat také 1x 14 dní, od dubna do 
listopadu – ob týden s  bio popelnicemi. 
A co kompostéry? Pokud jste se zaregistrovali jako zájemce 
o domácí kompostér, mějte prosím strpení. Naše žádost, kterou 
jsme opakovaně podali v  srpnu 2018, stále ještě čeká na 
konečný výsledek. Máme informaci, že byla podpořena, ale než 
proběhne výběrové řízení a kompostéry budeme mít fyzicky 
k  dispozici, bude to ještě nějakou dobu trvat. Doufáme, že by to 
mohlo být v  průběhu léta.  Jakmile budeme mít v  tomto směru 
nějaké novinky, budeme všechny zaregistrované zájemce 
informovat.  
A důležitá informace na závěr – kdy na nový systém 
najedeme?! V  ideálním případě od ledna 2020 nebo 
v  průběhu 1. pololetí 2020. Bude to záviset především na 
úspěchu naší žádosti o dotaci na pořízení nádob na plast, 
papír a bio, které jsou nezbytnou součástí našeho záměru. 

BIOODPAD
Hned první letošní svoz bioodpadu ukázal „mouchy“, které 
bychom rádi „zabili“ jedním článkem v  Poslu. Jako každý rok 
proto přinášíme rekapitulaci několika základních pravidel 
svozu:
1. Odpad ukládejte pouze do pytlů k  tomu určených! 
Velké žoky jsou možná pohodlné pro vás. Jasně, tráva ze 
sekačky se do nich lépe sype,  ale pro pracovníky, kteří svoz 
zajišťují a zvedají pytle na korbu je manipulace s nimi výrazně 
obtížnější.  Tolerovány jsou kýble Tyto pytle nebudou sváženy!!!
na spadané ovoce (max. 10 kg).
2. Do pytlů ukládejte pouze zahradní odpad! 
Patří sem posekaná tráva, bylinné části rostlin, spadané ovoce, 
apod. Nepatří sem kamení, zemina, zvířecí exkrementy, 
kuchyňský odpad, smetky z  chodníčků, aj. Takový odpad 
nebude odvezen.
3. Dřevní odpad je třeba nastříhat a svázat!
Drobné větvě z  ořezu stromů  a keřů budou odvezeny pouze, 
pokud budou nastříhány a svázány do otýpek délky max. 1 m. 
Pařezy, shnilá prkna, apod. v  rámci likvidace bio neodvážíme! 
4. Větve, výhony růží, apod. nedávejte do pytlů!
Při výsypu se pytle potrhají.  
5. Pytle plňte max. 10 – 15 kg!
Přetížené pytle nebudou odvezeny.
6. Odpad do pytlů ukládejte bezprostředně před svozem!
Bio v  pytlích nenechávejte delší dobu, zejména v  teplých 
měsících dochází k  jeho rychlému zapaření a uvolnění 
zapáchající tekutiny. Takový odpad nebude odvezen, případně 
bude odvezen i s  pytlem bez náhrady. 
7. Pytle vyndávejte na veřejné prostranství nejdříve v  
předvečer svozu. Svoz probíhá od brzkých ranních hodin!!!
8. Svoz probíhá každé pondělí od dubna do poloviny 
listopadu!
Pokud je v  pondělí státní svátek, svoz proběhne následující 
pracovní den. Pokud z  technických důvodů svoz neproběhne,  
tato informace bude uveřejněna na webu obce, facebooku a bude 
vyhlášena místním rozhlasem. Může se stát, že někdy se všechen 
odpad nestihne svézt v  pondělí – pokud jste neporušili žádné z  
výše uvedených pravidel, je pravděpodobné, že pytle odvezeme 
v  nejkratší možné době. 
9. Svoz slouží pouze pro běžné množství odpadu z  pravidelné 
údržby zahrady!
Pro odvoz většího množství bioodpadu (např. prořez či kácení 
stromů, střih živého plotu, apod. je  třeba objednat si odvoz 
individuálně dle sazebníku služeb. 
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
POŘÍČANY Č. 1/2019 DNE 24.1.2019

Bod 1 ‐ Určení ověřovatelů a zapisovatele

Bod 2‐ Schválení programu

19,17 hod. přichází R.Voráč

Bod 3 – Projednání výstupů ze zasedání Školské rady

Jednání  zastupitelstva se zúčastnil ředitel Základní školy Ing. 

Pěnkava, který reagoval na jednání výstupy z  jednání Školské 

rady ze dne 12.12.2018 a 16.1.2019. (viz. příloha). Ing. Pěnkava 

podal vysvětlení k  bodům, které byly předmětem zápisů ze 

Školské rady. Zastupitelstvo obce navrhlo řediteli ZŠ zpracovat 

podrobný plán investičních a neinvestičních potřeb s  výhledem 

na 5 let pro základní a mateřskou školy, družinu i provozní úsek.

Usnesení č. 3/1/2019: Zastupitelstvo obce Poříčany bere na 

vědomí body projednávané na zasedání školské rady dne 12. 

12. 2018 a 16. 1. 2019 a ukládá řediteli školy Ing. Pěnkavovi 

zpracovat souhrnný plán investičních a neinvestičních 

požadavků na příštích 5 let.

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE   0

Usnesení č. 3  bylo schváleno

Bod 4 – Plnění usnesení

Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  plněním usnesení z  

minulých období.

Usnesení č. 4/1/2019: Zastupitelstvo obce Poříčany bere na 

vědomí plnění usnesení z  minulých zasedání. Nedořešené body 

budou předmětem další kontroly. 

Hlasováno: PRO 11‐ PROTI 0 ‐ ZDRŽEL SE 0

Usnesení č. 4 bylo schváleno

Bod 5 – Rozpočtové opatření 7/2018

Starostka předložila Zastupitelstvu obce rozpočtové opatření č. 

7‐2018 zpracované ke dni 31.12.2018.

Usnesení č. 5/1/2019: Zastupitelstvo obce Poříčany bere na 

vědomí rozpočtové opatření č. 7/2018 provedené k  

31.12.2018 a finanční  zůstatek za r. 2018 na bankovních 

účtech a v pokladně obce ve výši 6.829.646,20 Kč.

Hlasováno: PRO 11  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

 Usnesení č. 5  bylo schváleno

Bod 6 – Dotace pro spolky pro r. 2019

Starostka předložila k  projednání návrh finančního výboru na 

rozdělení dotací z rozpočtu obce Poříčany na r. 2019 

poříčanským spolkům. Mysliveckému sdružení byla přiznána, 

oproti rozpočtu obce, částka 25.000 Kč. Bude řešeno 

rozpočtovým opatřením.

Usnesení č. 6/1/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje rozdělení 

dotací spolkům a zájmovým sdružením takto: 

 

Hlasováno: PRO 10  ‐   PROTI   0  ‐   ZDRŽEL SE  1 (M. Okleštěk)           

Usnesení č. 6 bylo schváleno

Bod 7 – Směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého 

rozsahu ‐ aktualizace
Starostka obce předložila aktualizovanou směrnici pro 
zadávání veřejných zakázek malého rozsahu (viz. příloha).
Usnesení č. 7/1/2019: : Zastupitelstvo obce schvaluje 
aktualizaci Směrnice k  zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu.
Hlasováno: PRO 11  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   
Usnesení č.  7 bylo schváleno
Bod 8 – Odkup pozemků od Českých drah

Starostka obce předložila zastupitelstvu obce návrh kupní ceny 

(400.000,‐ Kč) na odkup pozemků 908/29, 908/42, 908/46 a 
2908/48 v  k.ú. Poříčany o celkové ceně 1708 m  od spol. České 

dráhy, a.s. Kupní cena byla stanovena na základě znaleckého 

posudku č. 1830‐54/2018, zpracovaného p. Zdeňkem 

Durchanem, ze dne 18.12.2018
Usnesení č. 8/1/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje odkup 
pozemků parc. č. 908/29, 908/42, 908/46 a 908/48 o celkové 

2ceně 5.664 m  od spol. České dráhy, a.s. za celkovou cenu 
400.000,‐ a pověřuje starostku uzavřením kupní smlouvy. 
Hlasováno: PRO   ‐ 11  PROTI  0  ‐   ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 9 – Dražba pozemků spol. Mabalo
Bod zrušen
Bod 10 – Pořízení varného kotle do školní kuchyně

Vedoucí školní kuchyně K. Nehasil informoval vedení obce o 

dosluhujícím varném  kotli ve školní kuchyni. Kotel byl již 

mnohokrát opravovaný a jeho provoz není spolehlivý. 

Starostka navrhuje zařazení částky na pořízení kotle do 

rozpočtu obce a zadání poptávkového  řízení na výběr 

dodavatele.

Usnesení č. 9/1/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje pořízení 

varného kotle pro školní kuchyni a pověřuje starostku 

zadáním poptávkového řízení.

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   

Usnesení č. 9 bylo schváleno

Bod 11 – Memorandum – školství – Město Český Brod

Z  časových důvodů bod odložen na příští zasedání 

zastupitelstva obce.

Bod 12 – Žádost o dotaci – Středočeský kraj

Starostka předložila návrh na podání žádosti o dotaci z  Fondu 

životního prostředí a zemědělství Středočeského kraje pro r. 

2019 na výstavbu kanalizace v  ul. Za Vrcholem. Předpokládané 

náklady činí cca 4 mil Kč, max. výše dotace je 2 mil. Kč.
Usnesení č. 10/1/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje žádost o 
dotaci z  rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského Fondu 
životního prostředí a zemědělství, oblast podpory Drobné 
vodohospodářské projekty, na akci „Výstavba kanalizace ‐ ul. Za 
Vrcholem, Poříčany“ a zavazuje se vyhradit v  rozpočtu obce pro 
r. 2019 prostředky na financování tohoto projektu.
Hlasováno: PRO   ‐ 11  PROTI  0  ‐   ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 10 bylo schváleno
Starostka dále informovala o záměru Farnosti Český Brod podat 
žádost o dotaci z  fondu Středočeského kraje na obnovu 
památek určených ke společenskému využití na poříčanský 
kostel. Rozsah projektu je obnova fasády kostela vč. řešení 

Poskytnutá 
dotace 
2017

Poskytnutá 
dotace 
2018

Požadavek 
na 2019

Účel Návrh FV 2019

Kostel 20 000 Kč 25 000 Kč 35 000 Kč
Honoráře pro vystupující umělce na 
akcích, materiál pro výtvarné dílny, 
drobné neinv. výdaje

30 000 Kč

SK 
Poříčany

60 000 Kč 125 000 Kč 200 000 Kč

Podpora mládeže (startovné, cestovní 
náhrady, sportovní materiál, odměny 
realizačního týmu); Vybavení 
sportovních kabin šatnovým nábytkem, 
revitalizace travnaté plochy

125 000 Kč

TJ Sokol 
Poříčany

 

80 000 Kč

 

125 000 Kč

 

85 000 Kč

 

Nákup zábran pro stolní tenis, odměny 
cvičitelům dětí, startovné na soutěžích, 
drobné opravy sokolovny

85 000 Kč

MS Černá 
Obora

 

15 000 Kč

 

20 000 Kč

 

59 000 Kč

 

Nákup krmiva, léčiv, pohonných hmot, 
pronájmy honitby, technický materiál

25 000 Kč

SDH 
Poříčany

 

105 000 Kč

 

40 000 Kč

 

133 000 Kč

 

Pořádání závodů, pořádaní kult. akcí, 
startovné, vybavení klubovny, aj.

125 000 Kč

CELKEM 

 

280 000 Kč

 

335 000 Kč

 

512 000 Kč

   

390 000 Kč
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statiky, odvodnění, rekonstrukce márnice a výstavba sociálního 
zařízení. Předpokládané náklady činí 6 mil. Kč. Pro zajištění 
prostředků na spoluúčast farnost žádá obec o podíl na 
spolufinancování ve výši cca 1,25 mil (realizace v  letech 2019 ‐ 
2020).

Usnesení č. 11/1/2019:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí 

záměr Farnosti Český Brod podat žádost o dotaci z  programu 

Středočeského kraje na obnovu památek určených ke 

společenskému využití pro rok 2019 na projekt „Obnova 

kostela narození  Panny Marie a bývalé márnice v  

Poříčanech“,  souhlasí se spoluprací s  Farností na tomto 

projektu a s  uvolněním prostředků na financování ve výši 

požadované spoluúčasti žadatele a zavazuje se vyhradit tyto 

prostředky v  rozpočtu obce pro r. 2019 – 2020.  
Hlasováno: PRO   ‐ 11  PROTI  0  ‐   ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 11 bylo schváleno
Bod 13 – Žádost o dotaci – MMR

Starostka předložila návrh na podání žádosti o dotace z  

programu Ministerstva pro místní rozvoj pro r. 2019 na opravu 

místní komunikace – ul. Ke Kersku.

Usnesení č. 12/1/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje podání 

žádosti o dotaci  na opravu místní komunikace  – ul. Ke Kersku z  

dotačního titulu 2.1 DT 117d8210A ‐ Podpora obnovy místních 

komunikací  Ministerstva pro místní rozvoj ČR na r. 2019 a 

zavazuje se vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2019 prostředky na 

spolufinancování akce. 
Hlasováno: PRO   ‐ 11  PROTI  0  ‐   ZDRŽEL SE  0
 Usnesení č. 12 bylo schváleno
Bod 14 – Systém sběru odpadů od 1.6.2019
Starostka předložila návrh na úpravu systému sběru odpadů v  
souvislosti s  připravovaným výběrovým řízením na svoz a 
likvidaci směsného a komunálního odpadu pro následující 
období. S  ohledem na plánované legislativní změny a navýšení 
skládkovacího poplatku je třeba umožnit všem plnit povinnost 
třídit celoročně kuchyňský kompostovatelný odpad, proto je 
součástí návrhu zavedení celoročního nádobového svozu 
bioodpadu z  domácností s  frekvencí 1 x týdně. Dále pak návrh 
počítá se zavedením tzv. door‐to‐door svozu plastů a papíru, 
který bude prozatím na dobrovolné bázi, jako doplňková služba 
ke stávajícím sběrným hnízdům. 
Pro realizaci návrhu bude nutné pořídit odpovídající nádoby na 
tříděný odpad – pro tento účel starostka navrhla podat žádost o 
dotaci z  programu OPŽP na pořízení nádob.

Usnesení č. 13/1/2019: 

a) Zastupitelstvo obce souhlasí se změnou odpadového 

systému v  obci za účelem snížení nákladů pro občany, zvýšení 

motivace občanů ke třídění a minimalizace množství směsného 

komunálního odpadu. Struktura svozů bude: komunální odpad 

1x14 dní celoročně – bio (hnědé popelnice) 1x14 dní (celoročně) 

– bio(pytlový svoz) 1x14 dní duben‐listopad – plast/papír z 

domácností 1x14dní/1x měsíčně. Termín pro zavedení změny 

bude upřesněn. 

b) Zastupitelstvo obce souhlasí s  podáním žádosti o dotaci z  

Operačního programu životní prostředí, výzva č. 104 (prioritní 

osa 3.2 ‐ Zvýšit podíl materiálového a energetického využití 

odpadů) na projekt  Rozšíření systému sběru separovaných 

odpadů‐obec  Poříčany (pořízení odpadových nádob a 

revitalizace sběrných míst) a zavazuje se vyčlenit v  rozpočtu 

obce prostředky na spolufinancování tohoto projektu.
Hlasováno: PRO  ‐ 11  PROTI  0  ‐   ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 13 bylo schváleno
Bod 15 – Dřevona

Z  časových důvodů bod odložen na příští zasedání 

zastupitelstva obce.
Bod 16 – Vlakové spojení ‐ Praha
Zastupitelstvo projednalo úpravy vlakových jízdních řádů 
platných od prosince 2018 a podněty od občanů – zejména ke 
znovuzavedení Sp. vlaků a zvýšení frekvence a kapacity 
ostatních spojů ve směru na Prahu. Požadavky obce Poříčany 
budou projednány s okolními obcemi v  zájmovém území. 
Starostka požádala zastupitele, aby případné další konkrétní 
požadavky shromáždili do konce února.  
Bod 17 – Diskuse
D. Nádeník 
‐ dotaz na termín instalace lampy veřejného osvětlení v  ul. 
Lipová u RD č. 51 a návrh  možnosti instalovat zde solární 
lampu bude dokončeno na jaře 2019
‐ dotaz zda a kdy dojde k  opravě zdravotního střediska – po 
dohodě s  MUDR. Sýkorovou proběhnou vnitřní úpravy 
během dovolených
‐ upozornění na výtluky v  ul. Lipová – s  opravou se počítá v
  jarních měsících
M. Okleštěk  
‐ upozornil na nefunkční lampy veřejného osvětlení u okálů

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
 POŘÍČANY Č. 2/2019  DNE 13.2.2019

Bod 1 ‐ Určení ověřovatelů a zapisovatele

Bod 2‐ Schválení programu

Bod 3  – Plnění usnesení

Starostka seznámila zastupitelstvo obce s  plněním usnesení z  

minulých období.

Usnesení č. 3/2/2019: Zastupitelstvo obce Poříčany bere na 

vědomí plnění usnesení z  minulých zasedání. Nedořešené 

body budou předmětem další kontroly. 

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE   0 

Usnesení č. 3  bylo schváleno

Bod 4 – Zpráva kontrolního výboru

Předseda kontrolního výboru P. Novák předložil zprávu 

kontrolního výboru ze dne 12.2.2019.
Usnesení č. 4/2/2019: Zastupitelstvo obce Poříčany bere na 
vědomí zprávu kontrolního výboru a schvaluje navržený plán 
činností kontrolního výboru na rok 2019‐20.

Hlasováno: PRO 11‐ PROTI 0 ‐ ZDRŽEL SE 0                                                     

Usnesení č. 4 bylo schváleno

Bod 5 – Inventura za rok 2018

Starostka předložila zastupitelstvu obce zprávu o provedení 

inventury za rok 2018. 

Usnesení č. 5/2/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje zprávu o 

provedení inventury za r. 2018 dle  vyhlášky č. 270/2010 Sb.

Hlasováno: PRO 11  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0

Usnesení č.5 bylo schváleno
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Bod 6 – Výběr zhotovitele – Přechod pro chodce Poříčany – 

sever
Na základě výběrového řízení na výběr zhotovitele stavebních 
prací na akci „Přechod pro chodce Poříčany – sever“ (5 firem 
bylo poptáno napřímo a dokumentace k  veřejné zakázce byla 
uveřejněna na profilu zadavatele), obec obdržela 2 nabídky. 
Nejnižší cenovou nabídku podala firma CE‐DA servis s.r.o.. 
Nabídková cena činí 1.158.820,27 Kč bez DPH.

Usnesení č. 6/2/2019: Zastupitelstvo obce projednalo 

výsledky hodnocení nabídek na výběr zhotovitele stavebních 

prací na akci „PŘECHOD PRO CHODCE V POŘÍČANECH  K 

NÁDRAŽÍ ‐ SEVER“ a rozhodlo o výběru nejvhodnější nabídky 

– f. CE‐DA servis s.r.o., IČO: sídlem V  Zahradách 06184502, 

855, 281 51 Velký Osek, s  nabídkovou cenou 1.158.820,27 Kč 

bez DPH. Zastupitelstvo pověřuje starostku obce uzavřením 

smlouvy o dílo.
Hlasováno: PRO 11  ‐   PROTI   0  ‐   ZDRŽEL SE  0  
Usnesení č. 6 bylo schváleno 

Bod 7 – Memorandum – školství – Město Český Brod
Starostka seznámila zastupitele s  Memorandem Místního 
akčního plánu výchovy a vzdělávání, které řeší další rozvoj 
školství v  oblasti ORP Český Brod v  následujících letech, 
zejména z  hlediska kapacity školských zařízení, dostatku 
pedagogických pracovníků, apod. Mezi závěry, které by obec 
Poříčany měla naplňovat je např. zajištění dostatečné kapacity 
ZŠ a MŠ  v  návaznosti na demografický vývoj, podpora 
nových pedagogických pracovníků (např. formou služebních 
bytů), kvalita vzdělání, stravování, aj. 
Usnesení č. 7/2/2019: : Zastupitelstvo obce bere na vědomí 
Memorandum Řídícího výboru Místního akčního plánu 
výchovy a vzdělávání ve správním obvodu ORP Český Brod a 
přijaté závěry, a souhlasí s  jejich zohledněním v  rámci 
strategického plánování obce Poříčany.       
Hlasováno: PRO 11  ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   
Usnesení č.  7 bylo schváleno
Bod 8 – Vložení majetku do VaK Nymburk, a.s. – vodovod
Spol. VaK Nymburk pro přípravu podkladů na Valnou 
hromadu požádala obec o vyjádření záměru – zájmu o vložení 
vodohospodářského majetku, který je prozatím provozován 
na základě výpůjčky do a.s. Jedná se o vklad vodovodu 
Poříčany – Jih z  r. 2010 – 2011. Jedná se o záměr, v  případě 
odsouhlasení Valnou hromadou bude následně provedeno 
ocenění majetku soudním znalcem a schválení vkladu obcí i 
Valnou hromadou a.s v  r. 2020. 
Usnesení č. 8/2/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje záměr 
vložit vodohospodářský majetek provozovaný na základě 
výpůjčky – Vodovod Poříčany – Jih do spol. Vodovody a 
kanalizace Nymburk, a.s. 

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   

Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 9 – Darovací smlouva – přívěsný vozík
Pan J.B. nabídl obci starší malý přívěsný vozík za auto formou 
daru. Roční náklady (povinné ručení) se pohybují okolo 200 ‐ 
250 Kč. 
Usnesení č. 9/2/2019: Zastupitelstvo schvaluje přijetí daru – 
přívěsného vozíku od p. J.B. a pověřuje starostku uzavřením 
darovací smlouvy. 

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   

Usnesení č. 9 bylo schváleno
Bod 10 – Smlouva o zřízení věcného břemene – KSÚS – 
Přechod pro chodce k  nádraží 
Starostka předložila zastupitelstvu obce návrh smlouvy o 
zřízení věcného břemene týkající se umístění kabelu VO v  
silničním pozemku parc.
. 897/1.
Usnesení č. 10/2/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje 
smlouvu o zřízení věcného břemene č. 2715/00066001/2018‐
KH/JK/BS se Středočeským krajem zastoupeném Krajskou 
správou a údržbou silnic Středočeského kraje, IČ: 00066001 se 
sídlem Zborovská 11, Praha P – Smíchov z důvodu umístění 
kabelu VO obce Poříčany v  silničním pozemku parc. č. 897/1, 
a pověřuje starostku podpisem této smlouvy.

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   

Usnesení č. 10 bylo schváleno

Bod 11 – Žádost o dotaci – Středočeský kraj – Fond obnovy 

venkova
Starostka předložila návrh na podání žádosti o dotaci ze 
Středočeského Fondu obnovy venkova na výstavbu chodníku 
v  ul. Kounická a V  Průhonu. Výše dotace dle programu je 
1000,‐Kč/trvalé hlášeného obyvatele, tedy cca 1,5 mil. Kč

Usnesení č. 11/2/2019: Zastupitelstvo obce schvaluje žádost 

o dotaci z  rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského 

Fondu obnovy venkova na akci „Výstavba chodníků podél 

silnic III. třídy – ulice Kounická a V  Průhonu“ a zavazuje se 

vyhradit v  rozpočtu obce pro r. 2019 prostředky na 

financování tohoto projektu.

Hlasováno: PRO  11 ‐   PROTI  0   ‐   ZDRŽEL SE  0   

Usnesení č. 11 bylo schváleno

Bod 12 – Dřevona 
Zastupitelstvo projednalo další postup přípravy studie areálu 
Dřevony, možné zdroje financování, aj. a dohodlo se, že před 
zahájením spolupráce s  architektem proběhne prohlídka 
areálu. Z  hlediska možných zdrojů financování bude vhodné 
rozdělit projekt do několika etap. 
Bod 13 ‐ Diskuse
Starostka obce  ‐ předložila žádost o finanční podporu na 
pořádání akcí pečeckého spolku železničních modelářů ‐ 
zamítnuto
‐ informovala o schůzce se zástupci ČSOB – nabídka 
financování investičních akcí,   spořícího účtu, apod.  
Poptávka obdobných produktů bude zaslána i dalším 
bankovním ústavům, ZO navrhuje   případnou spolupráci 
podmínit instalací bankomatu v obci
‐ informovala o připravované rekonstrukci železničního 
koridoru v  úseku Poříčany – Velim – s  ohledem na dopad na 
obyvatele Poříčan SŽDC navrhuje schůzku s  občany 
(předběžný termín 13.3.2019 – bude upřesněno)
‐ po konzultaci s  odbornou firmou, která se zabývá 
stravováním ve školních jídelnách navrhla přehodnotit nákup 
nového kotle do školní kuchyně (poptávkové řízení schváleno 
24.1.2019, ZO 1‐2019) a místo kotle pořídit konvektomat s  
kapacitou 400 porcí, který by měl spolu se stávajícím 
vybavením kotel plně nahradit a umožnit kvalitnější a 
šetrnější zpracování připravovaných pokrmů 
J. Hrabě – upozornil na dlouhodobě špatný stav komunikací v  
ulicích Na Klínku a Dlouhé.
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Vážení rodiče, milí žáci, kolegové a kolegyně,
dovolte mi, abych využil svého prvního příspěvku v  roce 2019 ke 
kratičkému zhodnocení dosavadního průběhu tohoto školního 
roku.
S  odchodem loňských páťáků na druhý stupeň skončil i časopis 
VLK NA STOPĚ. Přesto nás tento výtvor prezentoval na 
celorepublikové soutěži školních časopisů, kde získal výrazná 
ocenění. V  kategorii základních škol se umístil na 4. místě 
z celé republiky a v  kategorii grafika dokonce na místě druhém. 
Jsem velmi rád, že současní páťáci pokračují v  tradici a vychází 
stejně krásný časopis VČELKA.
Na konci září jsme uspořádali již 11. ročník Svatováclavského 
běhu, podařilo se nám uspořádat úspěšný stmelovací výcvik 6. 
třídy. V literární soutěži "MACHAROVO PERO" získali žáci naší 
školy od odborné poroty v kategorii 1. – 5. třída ZŠ druhé, třetí a 
čtvrté místo.
V této kategorii soutěžilo celkem 29 literárních prací na téma 
"Nikdo není dokonalý".
Na Vánoční laťce v Kolíně – závodu ve skoku vysokém jsme 
v první kategorii (6. třída) získali zlatou a bronzovou medaili. Ale 
ani starší žačky se v  náročné konkurenci neztratily.
Mě osobně se velmi líbil první ročník recitační soutěže 
MIKULÁŠSKÉ VERŠOVÁNÍ, kterého se zúčastnilo 63 
soutěžících. 
Velmi důstojným způsobem jsme oslavili 100. výročí vzniku 
Československé republiky. Tomuto tématu byl věnován 
celoškolním projektový den a také jedno říjnové odpoledne 
naplněné vtipným a kulturně hodnotným programem se vzácnou 
návštěvou – na koni přijel sám pan prezident Masaryk. Zúčastnili 
jsme se i oslavy založení republiky pořádané obcí 
v neděli 28. října, kdy děti z mateřské školy akci zahajovaly 
a žáci druhého stupně zakončili.
V  prosinci se nám podařilo obnovit tradici Vánočního zpívání 
v poříčanském kostele a naše družina uspořádala již druhý ročník 
VÁNOČNÍHO BAZÁRKU spojeného s  vánočními dílničkami. V  
lednu jsme výtěžek předali psímu útulku v  Lysé nad Labem.
A čerstvě v  mysli máme účast naší školy na projektu EDISON, o 
kterém se dočtete na následujícíh stránkách. Děkuji všem, kteří byli 
ochotni ubytovat u sebe doma neznámého studenta 
z  druhé strany zeměkoule. 
Společným rysem všech těchto veleúspěšných akcí je, že za tím 
stojí konkrétní lidé, kteří přípravě i vlastnímu vystoupení dali svůj 
čas.
„NEJVĚTŠÍ DÁREK, KTERÝ MŮŽEŠ NĚKOMU DÁT, JE 
TVŮJ ČAS, PROTOŽE, KDYŽ NĚKOMU DARUJEŠ SVŮJ 
ČAS, DARUJEŠ MU KOUSEK SVÉHO ŽIVOTA, KTERÝ UŽ 
NIKDY NEVRÁTÍŠ.“
Važme si lidí, kteří jsou ochotni darovat nám SVŮJ ČAS.  Přeji 
vám všem, abyste takových lidí potkali co nejvíce, lidí kteří vám 
budou ochotni pomoci, nebo vás alespoň vyslechnout.
                                                                    Ing. Václav Pěnkava
                                                       Ředitel ZŠ T.G.M. a MŠ 
Poříčany

SPOKOJENÁ BŘÍŠKA
Vážení rodiče, přátelé a příznivci ZŠ a MŠ Poříčany,
v rámci naší snahy o pestřejší, barevnější 
a samozřejmě zdravější stravování dětí ve škole i školce se na Vás 
obracíme s  touto výzvou:
Hledáme nadšené bylinkáře/ky, domácí kuchaře/ky, 
zahradníky/ce nebo nadšence, kteří by byli ochotní navázat 
externí spolupráci s  pracovníky školy či školky.  
Znáte spoustu dobrých receptů a nápadů v kuchyni? Jste ochotní 
věnovat svůj volný čas dětem a pomáhat učitelům při praktické 
výuce? Pak Vás rádi přivítáme v  našich řadách. Neváhejte nás 
kontaktovat e-mailem na , nebo zsporicany@zsporicany.cz
telefonicky na tel. č. 321  695  374, 774  491  254.
Recept na měsíc březen – slané bezmasé jídlo
Pokud máte ve svém receptáři recept na slané bezmasé jídlo, 
prosíme, podělte se s  námi o recepturu.  Každý recept pečlivě 
prostudujeme, a pokud to bude možné, zařadíme do jídelníčku. Při 
výběru však mějte na mysli, že by to mělo být jídlo pro děti, je nutné 
ho uvařit zhruba v  350 porcích a výběr surovin by měl odpovídat 
těm, které máte doma běžně dostupné.
Svoje recepty zasílejte e-mailem na , zsporicany@zsporicany.cz
případně vhoďte do schránky umístěné na plotě školy. 

Lyžařský výcvik 2019
      Stejně jako každý rok, i letos nás v  lednu čekal povinný 
lyžařský výcvik v  Jizerských horách, konkrétně v  Jindřichově, na 
léty prověřené chatě MUHU. Muhu – tedy ochránce Jizerských 
hor, který se údajně nejčastěji zjevuje v  podobě mlhy, se nám za 
celý týden nezjevil ani jednou. Slunce nás 
v  neděli 21. ledna v  Jindřichově uvítalo a vydrželo nám 
zpříjemňovat jinak mrazivé dny na sjezdovkách až do čtvrtka 24. 
ledna. Sněhu bylo také všude dost, střechy domů a chalup nádherně 
zdobily ohromné rampouchy. V  těchto naprosto ideálních 
podmínkách začal náš lyžařský kurz. 

Hned první den pobytu byli žáci rozděleni dle svých dosavadních 
lyžařských zkušeností  do 4 družstev. Lyžařů začátečníků bylo 
letos osm. Jejich ohromná snaha a vytrvalost těšila nejen jejich 
instruktorku paní učitelku Svobodovou, ale i nás ostatní, kteří jsme 
mohli den ode dne sledovat jejich velké pokroky -  a hlavně 
vzrůstající radost z  lyžování! Ostatní tři družstva se pod vedením 
p. uč. Kluberta, p. uč. Pilce a p. uč. Vaníčkové věnovala 
zdokonalování lyžařských dovedností, které měly být následně 
předvedeny ve čtvrtek 24. ledna při závodu všech družstev ve 
slalomu. V  tomto slalomu obsadili první tři místa Tomáš Pýcha, 
Marek Kasal a Aleš Sláma, v  kategorii dívek Barbora Peroutková, 
Leontýna Hovorková a Anna Mengerová, v  kategorii snowboard 
pak Alena Fridrichová, Aneta Vosecká a Tomáš Hedrlín. 
     Odpolední část programu patřila běžkám. Běžecká dráha, která 
vede přímo za chatou MUHU, nám velmi často dopřála pohled na 
skvěle připravené běžce, kteří se neuvěřitelnou rychlostí a s  
úžasnou ladností míhali kolem. I my jsme se každé odpoledne s  
přáním míhat se podobně vydávali na tuto dráhu a pilovali jsme jak 
rychlost, tak ladnost. Jak už to tak na běžkách bývá, bylo u toho 
opravdu hodně legrace. V  pátek 25. ledna pak proběhl závod na 
běžkách, jehož vítězi se stali Tomáš Hedrlín, Petr Souček a Aleš 
Sláma, v  kategorii dívek Adéla Petříková, Anna Syrovátková a 
Barbora Peroutková. Pro nás instruktory byly však vítězi všechny 
děti, kterým se tento sport zalíbil i přes modřiny, které si 
objevování jeho půvabů zprvu vyžádalo. 
     Lyžařský výcvik se velmi vydařil, skvělé počasí, skvělé 
podmínky, skvělé zázemí na naší oblíbené chatě Muhu. 
                                                                          Zuzana Vaníčková
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Projekt EDISON

(Education – Drive – Internacionality – Students – 
Opportunity - Network.)

Projekt EDISON – z  pohledu učitele
Naše škola se  
v týdnu od  18.  do  
24.  února zúčastnila 
projektu Edison, což 
je multikulturní 
vzdělávací program. 
V  rámci projektu 
hostí školy během 

jednoho týdne studenty z  různých koutů světa. Naši žáci 
tedy měli možnost poznat Natalie z  Tchaj-wanu, 
Ahmeda z  Alžírska, Sherry a  Pacificu z  Číny, Hanu a  
Dandyho z  Indonésie, Farida z  Ázerbájdžánu a  Larryho 
z  Filipín. Tito vysokoškolští studenti přijeli k  nám do  
Poříčan již v  neděli, kde se  jich ujali hostitelské rodiny.
V pondělí jsme se  všichni sešli ve  školní knihovně, kde 
měli stážisti po  celý týden své zázemí. Hned ráno se  
před  nastoupenou školou představili a  poté už jsme se  
vrhli na  hlavní bod dne - putování po  třídách prvního 
stupně, konkrétně tedy do  druhých, třetích a  čtvrtých 
tříd. V  každé třídě student i  s  doprovodem strávil třicet 
minut, které využil k  představení jak sebe, tak své země. 

Naši mladší žáci 
byli z  návštěvy 
nadšení a  někteří se  
velmi živě 
zapojovali do  této 
netradiční výuky. 
Měli možnost 
nahlédnout pod  

pokličku cizích kultur a  pracovat v  cizojazyčném 
prostředí. Velký úspěch měly různorodé aktivity od  
přepisování jmen žáků v  čínských či arabských znacích, 
přes  zábavná videa, až  po  různorodé hry. Studenti se  
sami o  sobě živě zajímali o  zájmy a  sny mladších dětí a  
úspěšně se  jim podařilo odbourat jak osobní, tak 
jazykové bariéry.
Úterní a  čtvrteční program byl vyhrazen pro  žáky 
druhého stupně a  pátou třídu. Studenti se  po  dvou 
rozdělili do  čtyř skupin a  žáci s  nimi trávili podstatně 
více času. V  dvouhodinových blocích stážisté 
prezentovali své státy, kulturu a  zvyky. Prezentace 
probíhaly téměř výhradně v  anglickém jazyce a  naši 
žáci tedy měli možnost mimojiné i  otestovat své znalosti 
angličtiny. Velkým úspěchem byl i  úterní fotbalový 
zápas v  místní sokolovně, kterého se  zúčastnili žáci 8.A  
a  9.  třídy.
Ve středu se  konal výlet do  historického centra Kutné 
Hory. Studenty jsme během dopoledne vzali do  Kostnice 
v  Sedlci, k  chrámu svaté Barbory, Vlašskému dvoru a  
dalším významným památkám tohoto královského města. 
Příjemný výlet doplnilo i  nádherné slunečné počasí, 
které na  pozadí architektonických památek dalo 

vzniknout mnoha krásným fotografiím.
Se zahraničními studenty jsme se  rozloučili tradičním 
bodem programu, tzv.  global village. 
V  sokolovně každá země včetně České republiky 

vytvořila koutek, 
jenž stát 
reprezentoval. 
Mohli jsme tak 
ochutnat typická 
jídla a  sladkosti, 
podívat se  na  
tradiční oděvy 

a  vyzkoušet si některé aktivity, děti se  například naučily 
skládat origami. Global village byla otevřena široké 
veřejnosti a  postupně se  v  sokolovně vystřídaly 
všechny třídy základní školy. Tento velmi přátelský 
týden zakončila spontánní taneční akce, kterou 
rozpoutali žáci 8.A.
Velký vděk za  zorganizování celé akce patří slečně 
Karolíně Dolejškové, která po  celý týden sloužila jako 
spojka mezi učiteli a  studenty, starala se  o  veškeré 
organizační záležitosti a  zároveň spolu se  svou rodinou 
poskytla ubytování rovnou dvěma studentům. A  právě 
hostitelské rodiny svou pohostinností poskytly nezbytné 
zázemí a  díky nim se  celá akce mohla uskutečnit. Velké 
díky také patří i  pedagogickým pracovníkům, kteří
v oslabeném kolektivu zvládli hravě ukočírovat chod 
školy.
Asi největší odměnou za  uspořádání tohoto projektu 
jsou samotné reakce žáků, kteří právě tento týden 
hodnotí velmi kladně a  i  díky nim se  celý týden nesl na  
vlně obrovského nadšení a  naprosté bezprostřednosti. 
Jsme rádi, že  jsme se  mohli zúčastnit projektu, jehož 
hlavním cílem je bourat předsudky a  bariéry vůči 
cizincům, jakožto i  motivace k  učení se  cizího jazyka. 
Jsme velmi rádi, že  většina našich žáků by si přála, aby 

se  k  nám projekt 
Edison v  budoucnu 
vrátil, i  když  hned 
druhým dechem 
dodávají, že  by byli 
moc rádi, kdyby k  
nám znovu přijeli 
v  té samé sestavě.

Projekt EDISON - z  pohledu dětí
Co to vůbec je? Podle mě naprosto úžasný projekt, který 
vám umožní poznat různé kraje světa, jejich kulturu 
a  hlavně skvělé nové lidi. Chci tím  tedy říct, že  týden 
s  lidmi z  projektu Edison jsem si hodně užila. Všichni 
byli hrozně milí a  příjemní. Jejich prezentace o  zemích, 
ve  kterých žijí, byly skvělé a  hodně mi daly. Dokonce 
mě to inspirovalo, abych v  budoucnosti několik zemí 
navštívila. Musím se  však přiznat, že  jsem se  jich ze  
začátku bála - neznámí cizinci z  celého světa! Ale 
zamilovala jsem si je. Všechny.
S Ahmedem byla sranda a  jeho vášeň pro  sport byla 

Michaela Vondráčková



9POŘÍČANSKÝ POSEL 1/2019

ohromná, je v  něm opravdu dobrý. A  přestože  je patrně 
nejstarší z  celého projektu, byl pořád hravý jako dítě. 
Pacifica byla neskutečně chytrá, už od  pohledu tak 
působila. A  abyla trochu nesmělá, také se  uměla bavit. 
Farid zase na  první pohled vypadal nepříjemně. Asi 
hlavně proto, že  tu už byl a  měl negativní zkušenosti 
s  lidmi z  Česka. Ale když  jsem ho déle pozorovala, byl 
vlastně úplně stejně v  pohodě jako ostatní. S  Larrym se  
naše třída vyřádila v  tanci, připadal mi takový 
energický. Nicméně nejvíc srandy jsem měla asi se  
Sherry, která byla u  nás doma. Sherry byla hrozně milá 
a  energická. Byla hrozně nadšená z  toho, jaký rozdíl je 
meziChrástem a  Pekingem, hlavně z  toho ticha a  
západů slunce. Líbil se  jí náš život v  Česku, takže jsem 
ji o  Česku ráda vyprávěla a  ona mě na  oplátku učila 

o Číně a  jejím 
rodném městě. Za  
ten týden jsem ji 
začala vnímat jako 
svoji starší sestru. 
Už mi chybí.
To vlastně všichni. 
Jen mě mrzí, že  

jsem je pořádně nestihla poznat všechny. Ale jak jsem 
řekla, byli skvělí a  já byla ráda za  každý moment 
s nimi, popřípadě i  za  pár vět s  nimi. Celý projekt mi 
dal hodně v  angličtině a  v  přehledu o  světě. Projekt 
Edison ve  mně též zboural spoustu předsudků. Všude 
jsou špatní lidé, ale to neznamená, že  každý z  jejich 
země je takový. A  přesně o  tom to mělo být. Zkrátka 
a dobře, ten týden byl perfektní.
  
  
Projekt EDISON – z  pohledu hostitelské rodiny
Se svou rodinou jsem měla možnost se  zúčastnit 
projektu Edison, který probíhal na  základní škole
v Poříčanech (ZŠ T. G. M. a  MŠ Poříčany).
Projekt, který spojuje mladé lidi odlišných kultur 
a národností, mě velice zaujal.   Jakožto člen 
pedagogického sboru na  základní škole jsem nabídla 
ubytování jednomu zahraničnímu stážistovi. Jelikož jsme 
s  manželem delší dobu žili v  zahraničí, tak nás opravdu 
nadchla myšlenka uvítat přímo v  našem domově 
zahraničního studenta a  poznat tak další zemi, její 
kulturu, opět si na  denní bázi procvičit angličtinu a  

získat nové přátele.
Každá hostitelská 
rodina obvykle 
ubytovává stážistu 
od  neděle do  
neděle.   Hostitelství 
je zcela zdarma. 
Rodiny nemají 

povinnost zabezpečit stážistům jídlo, takže záleží na  
každé hostitelské rodině, jak svého stážistu přijme.
My jsme si vybrali studenta z  Indonésie ve  věku 22  let. 
Dandy Bramasta, v  současné době studující vysokou 
školu na  Ukrajině, byl velmi milý a  přátelský již od  
našeho prvního setkání. V  naší domácnosti jsme ho 

přivítali jako dalšího člena rodiny.
  Velikou radost měla z  nového „staršího bratra“ naše 
téměř čtyřletá dcera. Původně jsem měla obavy ubytovat 
chlapce kvůli malé dceři, která je vůči cizím mužům 
rezervovanější, ale nakonec jsem nelitovala. Dandy se  k  
naší dceři opravdu choval jako by byl její bratr a  
zároveň velký kamarád. Každé odpoledne si s  ní hrál, 

zpíval, povídal, 
tančil, kreslil a  
zároveň ji 
zdokonaloval v  
angličtině.   Naše 
dcera je na  
komunikaci v  
angličtině zvyklá z  

mateřské školky i  domova, takže to pro  ni nebyl žádný 
problém. Bylo opravdu úžasné vidět, jak se  malá 
holčička snaží dorozumět s  novým kamarádem až  z  
daleké Indonésie. Musím říci, že  se  za  necelý týden 
zase   v  angličtině zlepšila, naučila se  další anglická 
slovíčka a  jednoduché fráze.
Dandy s  námi trávil každé odpoledne i  večery. Brali 
jsme ho na  výlety, chodil s  námi nakupovat atd., byl 
členem naší rodiny. Když  chodila naše malá dcera spát, 
tak se  Dandy vždy rozloučil a  odebral se  do  svého 
pokoje věnovat studiu a  učil se  do  pozdních večerních 
hodin.
Velice mile nás překvapil, když  pro  celou rodinu uvařil 
večeři. Večeře se  povedla natolik, že  i  naše dcera, která 

většinou dává 
přednost svým 
oblíbeným jídlům, 
byla nadšená a  
hned Dandyho 
chválila: „Dandy, 
it’s tasty. I  love it!“ 
On sám nikdy 

nezapomněl za  cokoliv poděkovat. I  my jsme se  snažili 
mu ukázat typicky českou a  také řeckou kuchyni 
(manžel je Řek).
Mezi tím  vším jsme si povídali o  životě tady u  nás a 
v Indonésii, o  tom, jak to chodí v  jejich rodinách, jaké 
mají tradice a  zvyky, jak vypadá jejich země, jejich 

denní režim... Pořád bylo o  čem 
mluvit – samozřejmě v  
angličtině.
Dandy do  naší rodiny zapadl, 
náš běžný týden proměnil ve  
velice zajímavý. Opět jsme si 
procvičili jazykové dovednosti, 
poznali jeho kulturu, zvyky, 
tradice, jeho zemi a  především 
získali nového přítele s  dobrým 
a  laskavým srdcem. S  
projektem jsme byli spokojeni, 
a pokud se  bude v  budoucnu 
opakovat, tak se  rádi znovu 
zúčastníme jako hostitelská 
rodina.

 Denisa K., 8. třída

Nikola A.
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Viktorie Antošová a Kateřina Zíková: 
Pomáhat má smysl
Jestli někdo zatracuje dnešní dospívající mládež a má 
pocit, že děti neznají nic jiného než tablety a telefony, 
vězte, že se najdou i takové, které chtějí svoje 
mimoškolní aktivity směřovat úplně jinam. 
Přinášíme vám rozhovor se dvěma poříčanskými 
studentkami kvinty gymnázia v Nymburce, které se 
zapojily do programu DOFE, a chceme vám touto 
cestou nabídnout jejich pomoc. 
Viktorko, Kačko, můžete čtenářům Posla přiblížit, co 
je program DOFE a jaká je vaše motivace? 
Dofe, neboli Mezinárodní cena vévody z Edinburgu, je 
vzdělávací program pro mládež, který je založen na 
získávání nových zkušeností a schopností. V roce 1956 
ho založil princ Filip, vévoda z  Edinburghu a v Česku 
funguje od roku 1995. Mohou se ho zúčastnit studenti ve 
věku 14 – 24 let a rozvíjet se ve třech oblastech - sportu, 
talentu a dobrovolnictví. Tento rozvoj spočívá v tom, že 
se každý týden alespoň hodinu věnujeme každé z těch 
tří. O programu Dofe jsme se dozvěděly ve škole a líbil 
se nám ten princip rozvíjení se ve třech oblastech. 
Zejména nás zaujalo dobrovolnictví, jelikož jsme se ani 
jedna dříve něčemu takovému nevěnovala a Dofe byla 
skvělá příležitost si to zkusit.
2. Už máte s  dobrovolnictvím nějakou zkušenost 
nebo začínáte? 
Programu Dofe se věnujeme již druhým rokem, minulý 
rok jsme pomáhaly v dětském domově a tento rok jsme 
se rozhodly pro pomoc seniorům. Pár týdnů jsme chodily 
pomáhat do domova důchodců do Českého Brodu, ale 
bohužel jsme to časově nestíhaly, tak nás napadlo zkusit 

pomáhat přímo v Poříčanech, kde bydlíme. Tudíž máme 
aspoň základní zkušenosti a rády získáme další!
3. Co byste rády v rámci dobrovolnictví v Poříčanech 
dělaly? 

Rády bychom pomáhaly seniorům v Poříčanech. 
Samozřejmě úplně zdarma a s úsměvem. Naším cílem je 
trávit čas něčím, co má opravdu smysl, což 
dobrovolnictví rozhodně má a přitom poznat nové lidi.
4. Máte nějaký konkrétní příklad, jakou formu by 
vaše pomoc mohla mít?
Nemáme jasnou představu, záleží na tom, co bude 
potřeba. Můžeme dojít na nákup, uklidit,  nebo třeba 
pomoci na zahradě - shrabat listí, posekat trávu, či vyplít 
záhon. Chceme pomáhat čímkoli, co je opravdu potřeba.
Pokud byste měli zájem o pomoc, kterou Viktorka 
s Kačkou nabízejí, na obecním úřadě vám rádi 
poskytneme na děvčata kontakt, abyste se s  nimi 
mohli domluvit na konkrétní formě, kterou byste 
uvítali.

A-KP B - IV.třída
SO 6.4. 16:30 Bob/Dvory B D

NE 7.4. 16:30 Velim V

SO 13.4.

NE 14.4. 16:30 Hvozdnice D 10:15 Slov.Pdy B V

pátek 19.4. 10:15 Klíčany v

NE 21.4. 17:00 Hořátev D

SO 27.4.

NE 28.4. 17:00 Sp.Příbram D 17:00 Milčice V

SO 4.5. 17:00 Tuchlovice V

NE 5.5. 17:00 Všechlapy B D

SO 11.5.

NE 12.5. 17:00 Libušín D 17:00 Předhradí V

SO 18.5. 17:00 Nespeky V

NE 19.5. 17:00 Litol D

SO 25.5.

NE 26.5. 17:00 Vykáň D 17:00 Drahelice V

SO 1.6. 10:15 Hřebeč V

NE 2.6. 17:00 Kost.Lhota B D

SO 8.6. 10:15 Kut.Hora V

NE 9.6. 17:00 Lysá B D

SO 15.6. 14:00 Bříství V

Rozlosování přípravka JARO 2019

mladší přípravka-bílí mladší přípravka-modří

Středa 10.4. 17:30 Pátek B V Středa 10.4 17:30 Rožďalovice D

Středa 17.4. 17:30 Sadská B D Středa 17.4. 17:30 Kovanice V

Středa 24.4. 17:30 Lysá V Středa 24.4. 17:30 Straky D

Středa 1.5. 17:30 Všejany D Středa 1.5. 17:30 Kost.Lhota V

Středa 8.5. 17:30 Milovice A V Středa 8.5. 17:30 Pol.Nbk A D

Středa 15.5. 17:30 Milovice B D Středa 15.5. 17:30 Pátek A V

Středa 22.5. 17:30 Kostomlaty V Středa 22.5. 17:30 Sadská A D

Středa 29.5. 17:30 Opočnice D Středa 29.5. 17:30 Boh.Pdy V

Středa 5.6. 17:30 Boh Pdy V Středa 5.6. VOLNO

Pátek 7.6. 17:30 Polaban B D Pátek 7.6. 17:30 Loučeň V

Středa 12.6. 17:30 Cidlinská FA V Středa 12.6. 17:30 Ostrá D
hřiště Opolany

SK Poříčany   

ROZHOVOR
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Koutek pro nejmenší . . .

Aleš Kadeřábek

 najděte 12 rozdílů                                                           spojte a vymalujte obrázek
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